
Informe del rector 
Consell de Govern, 28 de maig de 2004 
 
 
Condol. El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat universitària per la mort de 
l’estudiant de l’ETSAV, Isaac López Caballero. 
 
Relacions institucionals. El rector repassa els contactes mantinguts darrerament amb alts càrrecs 
del govern de l’Estat i de la Generalitat de Catalunya. En concret es refereix al contacte mantingut 
amb el ministre d’Indústria, Turisme i Comerç, José Montilla, amb qui va tractar sobre possibles 
col·laboracions entre el Ministeri i la UPC i a qui va convidar a pronunciar la lliçó inaugural del 
proper curs acadèmic. També informa del nomenament de Carmen Ruiz-Rivas, professora del 
Departament de Matemàtiques de la UAM, com a directora general d’Universitats, del Ministeri 
d’Educació i Ciència, i afegeix que durant aquest mes de juny el Ministeri tindrà definides les línies 
generals de política universitària, que podrien ser anunciades en la reunió que la CRUE celebrarà a 
Santiago de Compostela el 25 de juny. Afegeix que amb el nomenament de Carmen Ruiz-Rivas es 
podrà avançar definitivament cap al desplegament dels decrets relatius a l’Espai Europeu 
d’Ensenyament Superior. 
 
El rector informa que el DURSI està elaborant el Pla estratègic de Recerca i que recentment s’ha 
reunit amb el conseller de Governació i Administracions Públiques, Joan Carretero, per analitzar 
possibles col·laboracions entre el seu Departament i la UPC en els àmbits de l’Administració 
Oberta de Catalunya, de la cooperació per al desenvolupament i de l’equilibri territorial. Dins 
d’aquest apartat, el rector afegeix que ha sol·licitat entrevistes amb el president de la Generalitat de 
Catalunya, Pasqual Maragall, així com amb el cap de l’oposició, Artur Mas, i que ha mantingut 
contactes amb responsables del Departament d’Economia sobre al Pacte per la Competitivitat per 
tal que la UPC sigui membre de les taules de deslocalització dels sectors tèxtil, automoció i 
electrònica. 
 
El rector acaba aquest capítol de contactes polítics informant que s’ha reunit amb el nou president 
de la Diputació de Barcelona, Celestino Corbacho, amb qui ha tractat qüestions relacionades amb 
els campus i les escoles territorials de la UPC i amb el trasllat dels centres del carrer d’Urgell. 
D’altra banda, s’ha reunit amb Ferran Mascarell, delegat de l’alcalde per a la relació de 
l’Ajuntament amb les universitats, per tractar, entre altres temes, de la Conferència de la GUNI i de 
la Trobada de Nobels, activitats que lidera la UPC i que se celebraran el mes d’octubre a 
Barcelona. 
 
Consell Interuniversitari. S’ha reunit per primera vegada des de les darreres eleccions 
autonòmiques. La voluntat del DURSI és dinamitzar el Consell i donar més protagonisme a les 
universitats. 
 
L’EEES. El rector informa que després d’uns mesos d’incertesa respecte a la definició del nou 
Espai Europeu d’Ensenyament Superior, s’està dinamitzant el procés d’integració en aquest marc, 
com ho evidencia el Pla pilot del DURSI de noves titulacions en el qual la UPC participa amb set 
titulacions (cinc de grau i 2 màsters). Paral·lelament, afegeix Ferrer Llop, des de la UPC es treballa 
en la definició d’un nou model docent per fer front als nous temps i i als nous reptes. 
 
AQU. El rector manifesta el seu desacord amb els criteris d’avaluació utilitzats per l’Agència per a 
la Qualitat a l’hora d’atorgar acreditacions, que no tenen en compte els criteris específics que 
regeixen em alguns àmbits de la nostra universitat, com ara els de les àrees d’arquitectura o 
d’enginyeria. Afegeix que com a resultat de les seves observacions en el Consell Interuniversitari, 
el conseller es va comprometre a convocar el Patronat de l’AQU per tractar sobre aquesta qüestió. 
 
Consell Social. El rector informa de la recent constitució i presa de possessió del nou Consell 
Social i destaca l’interès del seu nou president, Ramon Folch, per participar activament en el 
projecte de futur de la UPC. 



Recerca. En aquest àmbit el rector confirma la instal·lació del supercomputador a l’Aula Capella de 
Torre Girona i ressalta la participació de la Universitat en el Congrés Mundial de l’Automòbil FISITA 
2004 i en el Saló de la Logística. També informa de la inauguració del nou Laboratori d’Aplicacions 
Bioacústiques a Vilanova i la Geltrú; de l’estudi sobre les perspectives de la construcció a Ctalunya, 
realitzat per Josep Roca Cladera; de la cadira de rodes ideada pel CIM per al Fòrum de les 
Cultures 2004 amb l’objectiu de millorar l’accessibilitat de les persones amb mobilitat reduïda, i de 
l’èxit de les microfotografies de Josep Palou. 
 
Claustre. El rector informa que el dia 13 de maig, tal com s’havia previst per acord de la Mesa del 
Claustre Universitari, va continuar i finalitzar la sessió iniciada el 16 d’abril. D’una banda es va 
tancarla primera fase de l’encàrrec que el Claustre Universitari del dia 18 de desembre de 2003 
havia fet a la Comissió de Reglaments amb l’aprovació del Reglament del Claustre Universitari, del 
Reglament de la Junta Electoral, del Reglament de la Sindicatura de Greuges, de les Línies 
generals per als reglaments de les unitats bàsiques (centres docents, departaments, instituts 
universitaris de recerca i de la resta d’unitats bàsiques) i de la Normativa per a l’elecció d’òrgans 
unipersonals i col·legiats de les unitats bàsiques. D’altra banda, es va fer l’elecció dels dos 
membres de la Comissió de Selecció i Avaluació del Personal Docent i Investigador de la 
Universitat (CSAPDIU). 
 
MIDAT-MÚTUA. El rector informa que, atenent el posicionament dels òrgans de representació 
sindical de la UPC, s’ha iniciat el procés de desvinculació amb MIDATMÚTUA i no s’ha prorrogat el 
contracte actual. Al seu torn, s’han iniciat negociacions amb altres entitats mutuals. 
 
Campus de la Mediterrània a Vilanova i la Geltrú. Ferrer Llop destaca la rellevància que 
enguany està assolint el Campus de la Mediterrània amb els seus cursos d’estiu que, a hores 
d’ara, tenen una participació prevista de 1.000 estudiants. A això afegeix que aquesta oferta es 
consolida com una de les alternatives per a la formació d’estiu més significatives de l’àmbit català. 
D’altra banda, el rector informa que les avaluacions realitzades recentment per l’AQU i per l’ANECA 
a l’Escola Politècnica Superior de Vilanova i la Geltrú han estat altament positives, de la qual cosa 
es congratula. 
 
Amics de la UPC. El rector fa referència a la recent conferència dels secretari general de 
Comissions Obreres de Catalunya, Joan Coscubiela, en un acte organitzat per l’Associació d’Amics 
de la UPC en què el líder de CCOO va expressar la necessitat de crear un nou model de 
sindicalisme més adaptat a la realitat d’un món globalitzat. 
 
Reconeixement a l’ETSEIT. Finalment s’informa que l’Associació/Col·legi d’Enginyers Industrials 
ha atorgat el Premi Trajectòria d’enguany a l’ETSEIT, com a reconeixement a la seva activitat i el 
seu prestigi. 
 


